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Protokół 

z VII Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 11 czerwca 2015 r. 

         Posiedzenie VII Sesji rozpoczął o godz. 15
30

  Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki 

Wojciech Berent wypowiadając  słowa :  ,, Otwieram VII Sesję Rady Gminy Sadlinki’’. 

        Przewodniczący  Rady przywitał zaproszonych gości :  Panią Wójt, zaproszonych gości, 

radnych, sołtysów oraz przybyłych mieszkańców gminy Sadlinki. 

          Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 14 radnych. Nieobecny  był  radny 

Mirosław Tumiłowicz.  Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził prawomocność 

obrad (lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki odczytał porządek obrad. Radny Jan Piskor  

zaproponował aby  wykreślić pkt  10  dotyczący podjęcia uchwały w sprawie skierowania 

skargi na działalność Wójta Gminy do Komisji Rewizyjnej, ponieważ sprawą zajmuje się  

Prokuratura i powinniśmy poczekać na rozstrzygnięcie tej sprawy przez Prokuraturę. 

W. Berent Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie pkt  10 porządku obrad . 

Przystąpiono do głosowania w sprawie wykreślenia z porządku obrad pkt 10. 

Głosowało 14 radnych. Za zdjęciem pkt 10 z porządku obrad głosowało 5 radnych, Za 

utrzymaniem pkt 10 porządku obrad głosowało 8 radnych. 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Przewodniczący Rady Wojciech  Berent poinformował, że  pkt 10 porządku pozostaje. 

Przystąpiono do głosowania nad porządkiem obrad Sesji Rady. 

Głosowało 14 radnych. Za przyjęciem  porządku obrad głosowało 10 radnych , jedna osoba 

była przeciwna , 3 wstrzymały się od głosu. Przewodniczący uznał, że porządek obrad został 

przyjęty. 

1. Otwarcie sesji , stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich w Gdańsku. 

3. Wystąpienie Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kwidzynie. 

4. Sprawozdanie z działalności  jednostek ochrony przeciwpożarowej za 2014 r. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnej 

umowy dzierżawy nieruchomości niezabudowanej stanowiącej mienie komunalne na 

okres 3 lat. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem ( w drodze kolejnych umów po 

umowach zawartych przez strony na czas oznaczony do 3 lat,  których przedmiotem 

była ta sama nieruchomość) nieruchomości gminnych na okres 3 lat. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  gruntowej 

położonej w miejscowości Nebrowo Małe stanowiącej własność gminy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie skierowania skargi na działalność Wójta Gminy do 

Komisji Rewizyjnej. 

11. Przyjęcie protokołu z obrad VI Sesji 

12. Odpowiedzi na interpelacje i  zapytania  radnych. 

13. Wolne wnioski 

14. Zamknięcie  obrad Sesji Rady Gminy. 
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Ad.2 

W. Berent – Przewodniczący Rady – poprosił o wypowiedź Pana Kierownika   Zarządu 

Dróg Wojewódzkich  Rejon  w  Sztumie Pana Leszka Tyndę. 

L. Tynda -  stwierdził, że jest w zastępstwie Pana Dyrektora,  ponieważ on nie jest w stanie 

wszędzie być obecny. Kierownik omówił stan dróg na terenie Gminy Sadlinki. Poinformował 

radnych, że w tym roku nie planowane jest robienie dróg w Gminie Sadlinki. Natomiast jest w 

planie dokończenie jeszcze w tym roku  drogi do Gardei. Na terenie Gminy Sadlinki  Zarząd 

Dróg w Gdańsku posiada 22 km dróg co stanowi 12 % dróg w powiecie kwidzyńskim. 

Wymienione zostały najgorsze powierzchnie asfaltów. Na drodze z Sadlinek do Karpin 

naprawiono pobocza zniszczone przez dziki. Pan Kierownik  omówił sprawę okoszeń 

poboczy dróg wojewódzkich. Koszeń dokonuje się od dróg najważniejszych. Na terenie 

Gminy Sadlinki Zarząd Dróg Wojewódzkich okosił  niewiele, ponieważ gmina sama  okosiła 

pobocza przy drodze 532. Od 15 czerwca rozpoczęte   zostanie  koszenie pozostałych 

poboczy dróg wojewódzkich. 

A. Michalska – radna – radna zapytała o drogę nr 611, którą  w ostatnim czasie 

naprawialiście w miejscowości Okrągła Łąka. Uważa, że droga jest bardzo źle naprawiona. 

 

L. Tynda -  tam jest taki grunt nie nośny, że droga ta zawsze będzie tam się zapadała. 

A. Michalska – radna – gdyby to było zrobione na nowo,  szerzej zalane to może by to było 

lepiej ale to co teraz tam jest to na długo nie posłuży. 

 

W. Wierciński – radny – zadał pytanie w sprawie przejazdu przez tory w Sadlinkach przy 

byłym tartaku. Jest tam zrobiona fuszerka. 

 

L. Tynda – planuje się tam całkowicie wyciąć te tory i zalać nową nawierzchnię w tym 

miejscu. 

G. Kopecki – radny – czy  jest w planach naprawa drogi z  Olszanicy do Bronisławowa 

 i przez wieś Bronisławowo. 

 

L. Tynda – w planach nie ma  tego odcinka drogi do zrobienia. Nie wszystko można zrobić. 

Są ograniczone środki. 

 

G. Kopecki – radny – mieszkam tam od kilkunastu lat i nie pamiętam aby ta droga była 

robiona. Robiona może była jakieś 30 lat temu. Najlepiej postawić  znak  z ograniczeniem 

prędkości i to wystarczy. 

 

L. Tynda -  w najbliższym czasie nie planuje się tam robić nowej nawierzchni, nie wie czy 

znajdą się na to pieniądze. 

 

G. Kopecki – radny – zaoszczędziliśmy na zimowym utrzymaniu to powinno się coś za to 

zrobić. 
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L. Tynda -  Marszałek zarządza takimi środkami a nie Zarząd Dróg   Wojewódzkich. Ile 

środków otrzymamy to nimi zarządzamy. 

J. Gutmański – radny  - zgłasza sprawę wycinki krzaków przy drodze wojewódzkiej  532  

Sadlinki -  Karpiny,  krzaki  ograniczają widoczność zwierzyny. 

 

E. Krajewska – Wójt  - w dniu wczorajszym  rozmawiała z Nadleśniczym  w tej sprawie i 

mają sprawdzić do kogo należą   działki, i na których rosną  te krzaki.   Nadleśniczy obiecał, 

że drzewa,  które należą do Nadleśnictwa   Kwidzyn zostaną usunięte. Natychmiast trzeba  

będzie podjąć decyzję o wycince drzew i krzewów. 

 Pierwsze koszenie powinno rozpocząć się już pod koniec maja, a nie w czerwcu. 

Niebezpieczeństwo na drodze 611 jest bardzo duże. Będę monitować o tę drogę stwierdziła 

Pani Wójt. 

 

A. Michalska – radna – zadała pytanie czy Zarząd dróg coś myślał  o zasypaniu dziury na 

skrzyżowaniu dróg Okrągła Łąka – Gardeja. 

 

L.Tynda -  odpowiedział, że był przegląd tej drogi,  wykonawca zasypał  dziurę ale źle to 

zrobił i ponownie  będzie to robił.  Będzie również nowe oznakowanie. 

Jeżeli  Nadleśnictwo ma taką chęć wycinki tych  krzaków to Zarząd Dróg  pomoże przy 

wycince rębakiem  i wspólnymi siłami dokonamy oczyszczenia tej drogi. 

Koszenie poboczy o mniejszym natężeniu ruchu rozpoczną się od 15 czerwca 2015 roku. 

J. Piskor – radny – jaka szerokość chodnika musi być wolna dla pieszych przy parkowaniu 

samochodu? 

L. Tynda -   musi to być jeden metr przejścia dla pieszych. 

E. Krajewska -  Wójt – prosi aby zwrócić uwagę na postawienie znaku w Kwidzynie na 

Sadlinki.  Brak jest znaku na Sadlinki. 

 

M. Majsak –  radna -  czy będzie gruntowy remont drogi  Nowy dwór Kwidzyński  -  

Kwidzyn? 

L. Tynda – nie będzie  gruntowego remontu tej drogi. Remonty  są robione  proporcjonalnie  

do kilometrów dróg w gminie. 

 

G. Kopecki – radny  - zadał pytanie czy  Zarząd Dróg ma wpływ na odbiór drogi 532. Zjazd 

z drogi 532  na drogę betonową do Bronisławowa jest tam źle wykonany. 

 

L. Tynda – zapisał sobie i zwróci na to uwagę. 

W. Berent – Przewodniczący  Rady -  podziękował za wystąpienie Panu Kierownikowi 

Rejonu w Sztumie. 

 

Ad.3 

Pani Renata Majda – Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kwidzynie  
przedstawiła informację z działalności PCPR za 2014 rok i planowanych zamierzeniach na 

2015 rok. Szczegółowa informacja  stanowi załącznik do protokołu. 
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Pani Renata Majda podziękowała wszystkim pracownikom socjalnym Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Sadlinkach oraz Pani Kierownik tego Ośrodka za  bardzo dobrą 

współpracę  z PCPR. 

 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował Pani Kierownik za wystąpienie życząc 

wiele sukcesów i zadowolenia z wykonywanej pracy. 

 

Ad.4 

Pan Sławomir Berent – Komendant Gminny OSP w Sadlinkach przestawił  sprawozdanie z 

działalności jednostek OSP na terenie Gminy Sadlinki w 2014 roku. Sprawozdanie stanowi 

załącznik  do protokołu. 

 

M. Tadejewski  - radny  spytał czy na terenie gminy było jakieś większe zdarzenie. 

S. Berent – nie mieliśmy większego zdarzenia na terenie gminy. 

J. Piskor – radny  -   zadał pytanie  dlaczego w  przedstawionym sprawozdaniu zabrakło 

sprawy pochwalenia strażaków biorących udział w  akcjach. Powinno być  napisane, który 

strażak był najbardziej aktywny. 

 

S. Berent – od chwalenia strażaków jest Prezes  OSP,  a nie Komendant  Gminny OSP.  

J. Piskor – radny -  w sprawozdaniu powinno być również napisane ile środków 

wydatkowano na poszczególnych  jednostek OSP. 

 

S. Berent – ja nie wyróżniam żadnej jednostki OSP,  ponieważ wszystkich traktuję 

jednakowo. 

J. Piskor – radny – w sprawozdaniu brak jest danych o zbiornikach p. pożarowych na terenie 

gminy. 

S. Berent -  każda jednostka ma plany i wie gdzie są oczka wodne,  z których można  

pobierać wodę do pożaru. 

J. Piskor – radny -   w sprawozdaniu powinno się  zacząć od pochwał.  Radny spytał  Pana 

Komendanta OSP w ilu akcjach pożarowych  brał udział. 

 

S. Berent – odpowiedział, że brał udział w bardzo wielu akcjach, ostatnio w   pożarze  IP w 

Kwidzynie za co otrzymał podziękowanie od Prezesa IP Kwidzyn. Podziękowanie jest 

wywieszone w remizie OSP Sadlinki i można sobie  je przeczytać. 

 

E. Krajewska – Wójt – omówiła sprawy  OSP w Gminie Sadlinki. W budżecie gminy na 

2015 rok zaplanowane są środki  w wysokości 184 tysiące złotych. Komendant OSP 

zatrudniony jest w Urzędzie Gminy Sadlinki na 1/5 etatu . W gminie jest 5 jednostek OSP,  w 

których zatrudnionych jest  7 konserwatorów. Jednostki są dobrze wyposażone w sprzęt za 

wyjątkiem samochodów które nie są  najnowsze.  Wójt uważa, że  jest potrzeba zmiany 

samochodów strażackich, ponieważ dużo środków wydaje się na naprawę samochodów. Nie 

można żałować środków  na straż. Strażacy mają problem z ochotnikami w OSP. Barak jest 

chętnych do pracy  w OSP,  chociaż  mają oni płacone za udział  w akcjach pożarowych.  
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M. Gruszczyński – sołtys wsi Wiśliny poruszył sprawę wskazania w miejscowości Wiśliny 

hydrantu pożarowego. Brak jest oznakowania takiego hydrantu. 

 

S. Berent – zgłoszę  tą sprawę  do Pana Kawki aby sprawdził te hydranty i właściwie 

oznakował. 

M. Bryl  - sołtys wsi Glina -  zwróciła się z pytaniem czy Pan Komendant ma jakiś wpływ  

na sprawę  połączeń  alarmowych w razie  pożaru.  W ubiegłym roku dzwoniła na  nr 112 to 

odezwała się jednostka  w Sztumie. Zanim straż przyjechała spłonęła stodoła.  Dobrze, że to 

była stodoła, a nie dom mieszkalny. 

 

S. Berent – nie mamy wpływu na połączenia telefoniczne ale najlepiej jest dzwonić na stary 

nr 998. 

M. Tadejewski  - radny  - czy poszczególne straże muszą mieć  rozkaz wyjazdu od 

przełożonego ? 

S. Berent -  strażacy mogą wyjechać na powiadomienie, nie czekają na  rozkaz przełożonego. 

W. Berent -  Przewodniczący  Rady  -  podziękował Panu   Komendantowi OSP za 

wystąpienie. 

Ad.5 

G. Kopecki – radny – spytał  Panią Wójt  czy miała spotkanie z Wójtem Gminy Grudziądz i 

w jakiej sprawie, jeżeli to nie jest tajne. 

 

W. Berent  - Przewodniczący Rady  -   do końca maja powinna być wywieszona  na tablicy 

ogłoszeń i w BIP informacja o umorzeniach podatków za 2014 rok. 

 

Drugie pytanie dotyczy  braku wody  u mieszkańców  osiedla pod lasem w miniony  

weekend. Może  jednak powtórzyła się sytuacja należałoby mieszkańcom dostarczyć 

beczkowóz z wodą. 

Ad.6 

E. Krajewska –Wójt -omówiła sprawy realizowane między sesjami. 

W. Berent  - Przewodniczący  Rady  podziękował  Pani Wójt za przedstawienie informacji i 

ogłosił 10 minutową przerwę w obradach sesji. 

 

Ad.7 

 

B. Wiącek  - radny - odczytał  uchwałę Nr VII/43/2015 Rady Gminy Sadlinki w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej mienie komunalne na okres 3 lat. 

Za  przyjęciem  uchwały głosowało  14 radnych, w związku z czym uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 
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Ad.8 

 

B. Wiącek  - radny – odczytał uchwałę  Nr VII/44/2015 w sprawie oddania w najem ( w 

drodze kolejnych umów najmu po umowach zawartych przez  strony na czas oznaczony do 3 

lat, których przedmiotem była ta sama nieruchomość ) nieruchomości gminnych na okres 3 

lat. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, w związku z czym uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad.9 

 

B. Wiącek – radny  -  odczytał uchwałę Nr VII/45/2015  w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Nebrowo Małe stanowiącej 

własność gminy. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, w związku z czym uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad.10 

 

B.  Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr VII/46/2015 w sprawie skierowania skargi na 

działalność Wójta Gminy do Komisji Rewizyjnej. Głosowało 14 radnych.  8 radnych 

głosowało za skierowaniem skargi do Komisji Rewizyjnej, 3 radnych było przeciwnych 

skierowaniu skargi do Komisji rewizyjnej, 3 radnych wstrzymało się od głosowania. 

 

Ad.11 

 

Za przyjęciem protokołu z obrad VI Sesji rady Gminy Sadlinki głosowało 14 radnych . 

W związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.12 

 

E. Krajewska  - Wójt – poinformowała radnych, że została podpisana umowa na 

dofinansowanie budowy wodociągu w Okrągłej  Łące. Rozliczenia dokonać  należy do końca 

czerwca 2015 roku. 

Pani Wójt podziękowała sołtysowi wsi Wiśliny za zorganizowany festyn dla dzieci we wsi 

Wiśliny. 

22 czerwca  2015 roku będą przez GOPS Sadlinki rozdawane jabłka  dla mieszkańców gminy. 

E. Krajewska – Wójt – odpowiedziała na interpelacje Pana G. Kopeckiego, że spotkała się z 

Wójtem Gminy Grudziądz. W tym roku zlecę wykonanie projektu na tą drogę. Problem jest 

taki, że droga na Wełcz jest często remontowana i nie można tego łączyć z Wełczem. Jeżeli 

będziemy  drogę robić to tylko do granicy województwa. 

G. Kopecki – radny – można prawdopodobnie napisać wspólny  projekt. 

E. Krajewska – Wójt  - nie można pisać wspólnego projektu na  schetynówki,  gdyż są to 

inne województwa i inne obowiązują terminy. Jeżeli będzie taka możliwość to będziemy 

wspólnie z Gminą Grudziądz rozmawiać. 

Na drugie pytanie odpowiemy na piśmie ponieważ muszę to sprawdzić. 

Jeżeli chodzi   o przerwy w dostawie wody do mieszkańców  osiedla pod lasem w Sadlinkach, 

to muszę to wyjaśnić . 
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Ad.13 

 

E. Krajewska   -Wójt – odczytała skargę złożoną przez sołtysa wsi Sadlinki Panią Elżbietę 

Pazdan na Przewodniczącego Rady Gminy Sadlinki Wojciecha Berenta . 

Kopia skargi stanowi załącznik do protokołu. 

M. Tadejewski  - radny – zapytał o sprawę dzierżawy jeziora w Glinie, czy  jest już coś 

wiadomo. 

J. Piskor- radny – zadał  pytanie  Przewodniczącemu  dotyczące pisma od Wojewody do  

Przewodniczącego. Chcielibyśmy aby Pan Przewodniczący odczytał to pismo. 

E. Krajewska – Wójt -  odpowiedziała, że na komisji 19 czerwca 2015 roku  przedstawi 

treść umowy. 

L. Ramza – Dudek – radna- odczytała pismo Wojewody Pomorskiego w sprawie skargi 

Pani Elżbiety Pazdan –sołtysa wsi Sadlinki na Przewodniczącego rady Gminy do Wojewody.  

Ustaliliśmy, że spotkamy się z Panią   Mecenas,  aby ustalić kto jest właściwy dla 

rozpatrzenia tej skargi, czy Rada Gminy, czy Wojewoda Pomorski.  Z pisma tego nie wynika 

jednoznacznie kto ma rozpatrzeć tą skargę. 

W. Berent – Przewodniczący Rady  -  poinformował, że nie ma tego pisma i nie wie o jakim 

pismo Panu Piskorowi chodzi. Jeżeli jest jakieś pismo to postaram się go odczytać na  sesji  

dnia 25 czerwca 2015 roku. 

Odniósł  się również do złożonej skargi . Nie jest tak jak w tej skardze. Po wyborze na 

radnego zaczęliście pisać na przewodniczącego pisma do Komisarza Wyborczego o uchylenie 

mi mandatu radego. Jest prowadzone postępowanie przez gminę o wymeldowanie mnie z 

mojego mieszkania. 

Statut  jasno określa  kto i kiedy ma zabrać głos. To przewodniczący decyduje, komu udzielić  

głosu na sesji,  komu nie. Od dziś nie będę pozwalał nikomu na polemiki. Sam będę 

decydował komu udzielić głosu, tak jak mi na to prawo pozwala. 

J. Piskor – radny – wnioskuje aby została podjęta uchwała o nieomylności 

Przewodniczącego  Rady. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – jeżeli Pan  taką uchwałę przygotuje i będzie zgodna z 

prawem to przedyskutujemy tą uchwałę i podejmiemy na następnej sesji. 

Był Pan przewodniczącym i tez korzystał z prawa udzielania bądź nie udzielania głosu. 

L. Ramza – Ramza – radna – odczytała podziękowanie z okazji 25- lecia  samorządności, 

które otrzymała na uroczystej Sesji Rady Gminy Kwidzyn. Podziękowanie złożyła na ręce 

Pani  Wójt. 

M. Majsak – radna – podziękowała Pani Wójt za wyremontowanie świetlicy w Remizie 

OSP w Kaniczkach. 

E.  Krajewska – Wójt  -poinformowała radnych, że świetlica w Kaniczkach robiona była ze 

środków 

Unijnych. Ze środków własnych gminy trzeba będzie zrobić toalety, aby zakończyć w całości 

ten remont. 

Pani Wójt prosi o zaproszenie na najbliższą sesję Rady Gminy Komendanta Powiatowego 

Policji w Kwidzynie oraz Kierownika Posterunku Policji w Sadlinkach. 

W. Berent – Przewodniczący Rady  - odczytał zaproszenie na spotkanie z Posłem 

Andrzejem Jaworskim które odbędzie się 14 czerwca 2015 roku. Zapraszał również obecnych 

na zawody  powiatowe OSP w Kwidzynie. Z gminy Sadlinki będzie również drużyna 

pożarowa  z Bronisławowa. 

O godz.17
30

  zamknął obrady VII Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 
Protokółowała: 

Teresa  Gadomska 

 


